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“Cuvintele sunt cu adevărat mijlocul de comunicare cel mai puţin eficient.

Ele sunt cele mai expuse la intrepretări greşite şi cel mai adesea prost
înţelese”. Neale Donald Walsch

Ministrul Finanţelor Publice,
Eugen Teodorovici, a
exclus posibilitatea unor

pensii diminuate pentru cei care au
contribuit la Pilonul II, după ce, conform

unor informaţii prezentate în Comisia
economică din Senat, la fondul de
pensii administrat privat nu au fost
virate, după 2008, contribuţii de peste
un miliard euro, deoarece nu s-au

respectat prevederile iniţiale ale legii -
„Nu, nu este cazul să fie cineva
îngrijorat de acest lucru. Nu a fost
încălcată legea, s-a făcut o excepţie, o
derogare. Noi, odată ce ne-am angajat
să transferăm acele procente către
Pilonul II, am luat în calcul nişte
randamente. Deci, nu putem să
văduvim Pilonul II de sumele respective,
pentru faptul că guvernele care au fost
de-a lungul timpului nu au alocat acele
sume. Nu este niciun risc pentru cei
care sunt la Pilonul II să aibă pensiile
diminuate. În niciun caz. Este o obligaţie
legală. Chiar dacă un guvern ar putea
să facă o astfel de năzbâtie, oamenii
câştigă în instanţă fără niciun fel de
problemă. Atât timp cât noi ne-am
angajat ca stat, acest angajament există
şi nu ai cum să îl laşi pe om să nu

primească întreaga sumă pe care s-a
contat“. Totodată, Teodorovici a negat
(încă o dată) ipoteza naționalizării
Pilonului II de pensii prin OUG. Pe de
altă parte, vicepreședintele PNL Florin
Cîțu, a cerut ieri ca atacul la adresa
Pilonului II să fie oprit - „Așa cum arată
lucrurile azi, e nevoie de mai mulți bani
care să meargă către economisire,
către pensii private. Azi, greul
economiei e dus de cei cu vârste între
30 și 50 de ani. Dar în 15 ani, ei încep
să iasă la pensie. În sistemul actual,
pensiile lor ar urma să fie plătite de cei
care au 30 de ani acum. Dar sunt din ce
în ce mai puțini... Pe scurt, fără investiții
în pensii private, cei care plătesc azi
pensiile speciale și cele crescute din pix
de guverne vor avea pensiile tăiate,
indiferent de cât au contribuit“. (P.N.)

Ca și Ceaușescu,
Făgădău e băiat bun,
dar poporu-l strică

Un cunoscut om de televiziune din Constanța, prietenul Adi Gorpin, se declară
oripilat de poporul rău și needucat, care nu se ridică la înălțimea conducătorului său
local, primarul Decebal Făgădău. Pe principiul Ceaușescu era băiat bun, dar tanti
Leana, consumatoare de sămânță de floare îl strica, amicul meu crede că cetățenii
sunt de porc, în timp ce administrația e ca o floricică și aduce drept argument sacii
cu deșeuri din toate materielele adunate de pretinși iubitori ai naturii, care, spre
propria mulțumire, se transformă în gunoieri de ocazie.

Să constatăm de la bun început ideea că „pe jos” e un spațiu al nimănui, ceva
dintr-o altă dimensiune, care nu ne aparține nouă, ca ființe tocmai hristosînviate, un
loc în care putem vărsa-arunca-scuipa orice, este adând înrădăcinată între urechile
unui procentaj semnificativ de cetățeni din oraș. Să mai constatăm, totuși, ceva ce
am mai spus, că, prin anii ’70, Berlinul avea trotuarele „poleite” cu gumă de
mestecat scuipată de „preaeducații nemți”, altminteri consemnați în folclorul
românesc la capitolul CEI MAI și adulați ca atare. A fost nevoie de multă muncă, de
amenzi și programe de conștientizare desfășurate de municipalitatea berlineză,
pentru ca fenomenul să fie stopat, în cele din urmă. Să mai constatăm că facem pe
deștepții, fiindcă oricine a fost în oricare dintre orașele mari ale Europei, de ale
României nici nu mai pomenesc, a constatat că, odată ieșit din zona turistică,
mizeria de pe jos este la ea acasă.

Dar, desigur, este mult mai la îndemână să pretindem că poporul e rău și
vinovat, decât să privim cu luare aminte spre activitatea autorităților și să constatăm
că nici astăzi nu aplică o Hotărâre de Consiliu Local Municipal în integralitatea ei,
deși aceasta ar putea să îmbunătățească foarte mult starea de curățenie a orașului,
actualul primar invocând mereu diverse greutăți după cum se simțea inspirat,
probabil. Nici măcar o campanie consistentă în scop de responsabilizare nu a fost
în stare municipalitatea să propună, cu excepția glumei denumite Curățăm
Constanța Noastră, care a pus la strâns gunoiul din spațiul public ba atârnaci
vremelnici la bugetul local, ba prietenași scoși la înaintare, ba elevi și studenți
adunați „cu entuziasm”, ba chiar pe aceia care sunt plătiți să salubrizeze.

E mult mai simplu să întindem un deget acuzator, decât să constatăm că vântul
suflă mii de hârtii și alte deșeuri ușoare din zona platformelor de gunoi, pe care le
împrăștie prin tot orașul. E mult mai simpatic să scriem că avem niște proști în jurul
nostru, decât să constatăm că planurile municipalității în acest sens continuă să fie
la fel de după ureche așa cum erau și acum 4-5 ani. 

E mult mai ușor să refuzăm o mostră simplă de înțelepciune populară, care ne
învață că peștele se curăță de la coadă, dar, de împuțit, se împute de la cap...

Editorial

Cetăţeanul Coman

Pensia din Pilonul II e-n siguranță... încă

Complexul Muzeal de Științe ale
Naturii Constanța și-a îmbogățit oferta
muzeistică cu 3 exemplare de lei de
mare californieni. Aceștia sunt prezenți
în cadrul instituției ca rod al unui
contract de colaborare științifică, cu un
expozant specializat în dresajul
mamiferelor marine. Între
reprezentațiile de la Delfinariu SAM,
INUK și KALI vor prezenta într-o formă
foarte atractivă un mesaj educativ,
serios despre biodiversitate și
conservarea mediului.

INVESTIȚII NUMEROASE

În urmă cu două luni, conducerea
obiectivului a anunțat noi investiții și noi
vedete, care vor face deliciul vizitatorilor.
Primele modificări vor fi făcute pentru a
evita cozile care se formează din ce în ce
mai des, mai ales în sezonul estival.
„Casieria se schimba. Nu vor mai fi cozi,
vom avea vânzare online, cu bilete ce se
vor putea scana”, a explicat directorul
CMSN, Adrian Bîlbă. O investiție mult mai
amplă și mai costisitoare are legătură cu

amenjarea unui nou bazin, pentru lei de
mare. De altfel, Delfinariul pregătește
serios terenul pentru venirea unor noi
vedete, lei de mare, foci, pinguini și chiar
delfini. „Pe lângă leii de mare, mai vin
patru foci din Germania, gratis, până la
sfârșitul lui martie. Vom mai face un bazin
pentru pinguini, a cărui construcție va
începe în toamnă, iar iarna viitoare vom
aduce și pinguinii. În spatele Delfinariului
vom face un bazin de trei milioane de litri
conectat cu bazinul mare, în care vor
încăpea șase delfini”, a mai spus Bîlbă.

Oaspeți noi la Delfinariu! Trei lei de mare californieni, la Constanța 


